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FOR TYBJERG - AVERSI - TYVELSE - SANDBY - VRANGSTRUP 

Jeg skulle aldrig have 
tilmeldt mig konkurrencen 
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Hjerteligt tillykke til alle 
konfirmanderne 



2 

 
 

FORENINGER & KONTAKTPERSONER 

Sognebladet udkommer 10 gange årligt, dvs. ikke i januar og juli måneder.  
Udgives af ”Foreningen Sognebladet”.  

Brug af tekst, og fotos eller dele deraf er kun tilladt med kildeangivelse 

          AVERSI FALDSKÆRMS CLUB 
 www.aversi.dk 
 Formand: Jacob Elm Nielsen 
 Tlf. 2252 4321 
 E-mail: formand@aversi.dk 
 

MENIGHEDSRÅDET I TYBJERG, AVERSI,  
TYVELSE, VRANGSTRUP OG SANDBY SOGNE 
Formand: Inge Broms. Tlf. 2481 2287 
Næstformand: Johnny Sørvin. Tlf. 9395 2355 
Kontaktperson: Ib Nordmark. 4037 3803 
Kirkeværge Tyvelse Kirke: Signe Røssing. Tlf. 8175 7047 
Kirkeværge Vrangstrup Kirke:: Henri Larsen. tlf. 5764 3641 
Kirkeværge Aversi Kirke:: Anni Nielsen. Tlf. 2211 4513 
Kirkeværge Tybjerg Kirke: Johnny Sørvin, Tlf. 9395 2355 
Kirkeværge Sandby Kirke: Bente Vistisen Tlf. 2226 4130  
Kasserer: Elsa Dahl. Tlf. 4081 6311 
Sekretær: Cecilie Sørvin. Tlf. 2289 7896 
 
 
 
TYBJERGLILLE BAKKER VANDVÆRK 
Formand Johnny Sørvin 
Tlf. 2095 2355 
 
SANDBY-VRANGSTRUP FORSAMLINGSHUS 
Kontaktperson og formand: Kim Visti Storch. 
Tlf. 4014 2228 
E-mail kim@kimvisti.dk 
 
TYBJERG FORSAMLINGSHUS 
www.tybjergforsamlingshus.dk 
Formand Steen Christensen 
Tlf. 4095 0841 
E-mail: gregersminde@c.dk 
 
Husbestilling v/Solveig Olsen 
Tlf.: 2134 9817 
2. torsdag i hver måned mellem kl. 19 og 20  
er Forsamlingshuset åbent for besigtigelse. 
 
 
 
TYBJERG PRIVATSKOLE www.tybjergprivatskole.dk 
Kontakt: Skoleleder Kenneth Oksborg 
Tlf. 3220 0080. 
E-mail: skoleleder@tybjergprivatskole.dk  
 
 
FORENINGEN TYBJERGHUS                       
www.tybjerghus.dk 
Formand: Steen Sepstrup (Sepper) 
E-mail. Sepper.sepstrup”gmail.com. Tlf. 2087 3317 
 
Udlejning af café: Steen Sepstrup 
Tlf. 2087 3317 
Mail:  til tybjerghus@gmail.com  
Ved bestilling oplys venligst tlf.nr og start/sluttid af lejemålet 
 
Booking for galleri: Susanne I. Frederiksen. Tlf. 2636 8880 

 

  
  
 
 
 
 
 

 
 

  TYBJERG OG OMEGNS 
  FOLKEDANSERFORENING 
  Formand:  Kirsten Lange Rahbek 
  Tlf.:  4229 1802 
  E-mail: kirstenlangerahbek@gmail.com 
 
 
  SUSÅ HUSHOLDNINGSFORNING 
  Formand: Liselotte Andersen 
  Tlf.: 2065 4002 
  E-mail: a.liselotte60@gmail.com 
 
 
  SUSÅ EGNSHISTORISKE FORENING 
  www.susaaegnshistoriskeforening.dk 
  Formand: Anni Dam 
  Tlf. 2215 7333 
  E-mail: dam@guldagergaard.com 

 

     
 

SOGNEBLADETS BESTYRELSE 
Formand: Johnny Sørvin tlf. 9395 2355 
E-mail: sorvin@outlook.dk 
Næstformand: Elo Andersen 
E-mail: swea@mail.dk 
Tlf.: 5764 2317. mobil 2298 1549   
Kasserer: Steen Sepstrup 
E-mail: sepper.sepstrup@gmail.com  Tlf. 2087 3317 

MILJØFORENINGEN FOR Gl. SUSÅLAND & OMEGN 
v/Charlotte Eliassen. Tlf. 2046 1974 
E-mail: info@miljosusaaland.dk 

MØLLEBÆKSALEN 
www.moellebæksalen.dk 
Formand: Aske Hønborg 
Tlf. 2860 6518 
E-mail: bestyrelsen@moellebaeksalen.dk 

LOKALRÅDET FOR TYBJERG OG OMEGN 
www.tybjerg.info 
Formand Peter Seedorff 
Tlf. 2514 1196.  E-mail:  pp.seedorff@gmail.com 
 
 
GLUMSØ OG OMEGNS LOKALRÅD 
Formand: Visti Christoffersen 
Tlf. 4123 2612 
E-mail: glumsoelokalraad@gmail.com 

 
          HERLUFLILLE MØLLELAUG 

 www.herluflillemolle.dk 
  
  

          TYBJERG SPEJDERNE 
 Kontaktperson:  Helge Christensen 
 Tlf. 5550 0605 E-mail: helgech45@gmail.com 
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ANNONCEPRISER pr. 01.05.2024 
1/1 side: 325,00 kr. 
1/2 side: 162,00 kr.  
1/4 side:  82 ,00 kr. 

 
Pastoratet har fået ny hjemmeside: tyvelsepastorat.dk 

Her samt på tybjerg.info og Glumsø Netavis kan Sognebladet også opleves - i farver!             

Læserbreve, som bringes i SOGNEBLADET, 
er alene brevskriverens ansvar og ikke ud-
tryk for bladets holdning.  OBS! Se side 4 
nederst Ɵl venstre. 

DEADLINE:  d. 15. maj kl. 20:00 
TRYK:  Sangill Grafisk, Holme-Olstrup 

OPLAG: 1.100 eksemplarer  

                                                                                        
                                 Forside:  Anemoner. Foto: Pixabay 

LAYOUT OG ANSVARSHAVENDE REDAKTØR 

Annegrete Schmidt (agt) 
Tlf. 2577  8129  
E-mail: sb.redakƟon@gmail.com 
      

Kom maj, du søde milde 
 
Det begynder at ligne noget, der kan blive sommer! Skoven grønnes, anemonerne  
må snart overgive sig, viben er kommet, de allerfleste generalforsamlinger er overstået, så nu 
kan festlighederne starte! 
 
À propos generalforsamlinger har Foreningen Tybjerghus aĬoldt sin den 20. marts, men pga.  
opdatering af hjemmesiden har referatet fra  begivenheden ikke kunnet offentliggøres. Derfor 
besluƩede Sognebladet at bringe såvel formandens beretning som generalforsamlingens øvrige 
forløb sidst her i bladet. Formandens beretning er virkelig værd at læse, så god fornøjelse. 
 
Ligesom Tybjerg og omegn har sit lokalråd, har også Glumsø sådant, og da en meget stor del af 
bladets udgivelsesområde ligger i Glumsøs omegn (Sandby, Vrangstrup og Tyvelse), er det sket 
et lille samarbejde Glumsø og Omegns Lokalråd og Sognebladet imellem. På side 2 ses oplys-
ning om formandens telefonnummer og rådets mailadresse, på bagsiden bliver oplyst om dato, 
sted m.m. for dets bestyrelsesmøder, hvorƟl alle er velkomne, og desuden kan man nederst på 
siden her se henvisning Ɵl Glumsø Netavis, som rådet står bag. På denne netavis bringes Sog-
nebladet i den elektroniske og farverige udgave. Det står sammen med Glumsø Kirkeblad Ɵl 
højre på første side i Netavisen. 
 
Frivillige søges! Tybjerghus har sit TeamHandy folk,(se formandens beretning)  og Sandby-
Vrangstrup Forsamlingshus søger Kom-og-giv-en hånd-med Ɵl at sæƩe forsamlingshuset i 
stand (se annoncen side 14), så har man evner med diverse værktøjer, er man yderst velkom-
men Ɵl at få nogle hyggelige prakƟske Ɵmer i godt selskab.  
Der er således gode muligheder for at gøre gavn Ɵl glæde for alle. 
 
Til sidst skal alle ønskes en rigƟg glædelig Pinse! 
                                             Annegrete 
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BEGRAVELSESKAFFE  
En god afslutning er alƟd vigƟg.  

 
Vi kan garantere rolige og harmoniske omgi-
velser og personale, der har fuld forståelse 

for, hvordan I har det netop denne dag.  
 

Kontakt  Lene  Andersen på   
mobil 5168 1349 

eller på www.tybjergforsamlingshus  
for yderligere oplysninger  

Med venlig hilsen                                        

StøƩeforeningen for Tybjerg Forsamlingshus  

Graver for Aversi og Tybjerg Kirker  
Eric  Klinke 
tlf. 2129 2292 
e-mail: tybjergkirke@mail.dk 
Gravermedhjælper: 
Birgitte Nielsen 
 
  
Graver for Sandby og Vrangstrup Kirker: 
Mona Johansen tlf. 5121 4389 
E-mail: sandbykirke@mail.dk 
 
 

VIGTIG MEDDELELSE 
TIL ANNONCØRER OG  

FORFATTERE AF  LÆSERBREVE, 
ARTIKLER, INDLÆG MV. 

 
Læserbreve, som bringes i SOG-
NEBLADET, er alene brevskrive-
rens ansvar og ikke udtryk for 

bladets holdning. 
 
Fotos, citater  og lign., der ønskes 
bragt i forbindelse med læserbre-

ve, annoncer, indlæg mv., STÅR 
ALENE FOR AFSENDERS ANSVAR       

MHT. EVT. OPHAVSRET. 

 
Organist: Flemming Mørk Pedersen  
tlf. 3965 1367 
 
Kirkesangere for de fem sogne: 
Stine Horslev  tlf. 5764  6591, og  
Knud Østergaard Jensen tlf. 2085 6157 
 

Ledende graver samt 
graver for  Tyvelse Kirke: 
Camilla Bobek, tlf. 5174 4082 
Kontor ved Tyvelse Kirke 
E-mail:  
tyvelse-vrangstrupkirke@outlook.com 
 

Kirkebil:  
 
Der kan bestilles kirkebil til 
gudstjenester og arrangemen-
ter i Præstegården samt til 
Sognehøjskolen både i og 
udenfor sognet. 
 
1). Der kan bestilles kirkebil 
med Flextrafik, tlf. 7026 2727, 
hvis man er visiteret til handi-
capkørsel.  
Bestil venligst dagen før. 
 
2). Er man ikke visiteret til 
Flextrafik, kan kørsel bestilles 
hos Næstved Taxa,  
tlf. 5577 7272.  
Bestil venligst dagen før.  
 
Kirkekassen betaler. 

Kirkelig vejviser 
 
Sognepræst 
Jane Skjærris 
 
Birkelundsvej  10,  
Tyvelse 4171 Glumsø 
 
Træffetid kl. 10-15 på 
tlf. 3044 9010 
Mail: jansk@km.dk 
 
Mandag er fridag 
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          Aversi                                  Tybjerg                        Tyvelse                            Sandby                            Vrangstrup 

Gudstjenesteliste 

JANSK: Jane Skjærris. AMAK: AnneƩe Kruhøffer 
* Se kirkens akƟvitetskalender side 6 
 

KonfirmaƟonsdatoer i Tyvelse Pastorat 2024 
 

 
Sandby Kirke: 
Lørdag den 11. maj 

Tybjerg Kirke: 
Lørdag den 4. maj  

       AVERSI     TYBJERG      TYVELSE     SANDBY  VRANGSTRUP 

MAJ           

05. 5.s.e.  Påske   10:30 JANSK        

09. Kr. Himmelfart           10:30 JANSK 

12. . s.e. Påske    10:30 JANSK      09:00 JANSK   

19. Pinsedag     10:30 JANSK      

20. 2.Pinsedag                               GUNDERSLEVHOLM   

26. TrinitaƟs     09:00 JANSK  10:30 JANSK   

JUNI           

02. 1.s.e. TrinitaƟs          10:30  JANSK 

09. 2.s.e. TrinitaƟs   10:30  JANSK         

16. 3.s.e. TrinitaƟs       09:00 AMAK     

23. 4.s.e. TrinitaƟs     10:30 AMAK       

30. 5.s.e. TrinitaƟs       10:30 AMAK     



6 

 

SØVANG 
Torsdag  d. 2. maj kl. 14:00. Søvang.  

 
BIRKEVANG  

Torsdag d. 2. maj kl. 10:30. 
Kort gudstjeneste og salmesang v/KrisƟan von Späth (vikar). 

Sognepræst i Tyvelse Pastorat: Jane  Skjærris 
16. –30. juni ferie. Begge dage inkl. 

Mandag er fridag. 

KIRKENS AKTIVITETSKALENDER 

Måned Sted Kl. AkƟvitet 

Maj:       

14. OpsƟllingsmøde Sandby fors.hus 18:00 OpsƟllingsmøde og Sognefrokost. Se s. 13 

15. Onsdag Præstegården 18:30 Offentligt menighedsrådsmøde.     AFLYST 

20. 2. Pinsedag   11:00 Gunderslevholm. Se nederst på denne side 

Juni:       

06. Torsdag Kirkely 14:00 Seniorgudstjeneste. HereŌer kaffe og lagkage. Se.s.10 

13. Torsdag Kirkely 18:30 Offentligt menighedsrådsmøde. 

        

Pinsen kaldes som bekendt for kirkens fødselsdag, fordi 
Helligånden fik mange Ɵl at tro og følge disciplene. Derved 
blev den kristne menighed dannet.  
Anden pinsedag vil kirkerne i pastoratet stå tomme, idet vi 
sammen med 12 andre sogne flyƩer ud i den forårsgrønne 
natur. Her vil det være muligt for både store og små, at 
takke for fællesskabet og skaberværket ved at deltage i 
gudstjenesten. 
Medbring stole, tæpper og gerne en velforsynet frokost-
kurv, venner og bekendte samt godt humør. 

2. Pinsedag (mandag d. 20 maj) kl. 11:00 
friluŌsgudstjeneste i parken ved Gunderslevholm 

Arkivfoto 

Der startes med gudstjeneste kl. 11:00, og hereŌer et kulturelt indslag, men det endelige program 
forelå desværre ikke ved redakƟonens afslutning. Mulighed for at købe kaffe/te samt pølser med 
brød forefindes.  

Alle er velkomne, og der er graƟs adgang 
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Præstens hjørne 
 
Er Gud en han, hun eller hen? 
 
For nogle år siden kom det på tale, at man i Sverige ikke længere ville omtale Gud med et 
kønsspecifikt stedord, som han eller hun, og derfor kom de på det kønsneutrale hen. Men i biblen 
er der tradiƟon for at omtale Gud som en mand. Gud bliver omtalt som han/ham, Fader og Søn, 
men er deƩe korrekt? For, bare fordi noget er tradiƟon, betyder det ikke nødvendigvis, at det er 
korrekt. Grunden Ɵl, at debaƩen kom op i Sverige, var spørgsmålet om ligesƟlling mellem mænd 
og kvinder overfor Gud, for det er da problemaƟsk, hvis det kun er mænd, som er formet i Guds 
billede, og ikke kvinder. 
 

Men hvad står der så helt præcis om Guds køn i biblen, hvis der da ellers står noget? For der står 
egentligt ikke noget direkte om, om Gud er mand eller kvinde. Vi kan kun forholde os ud fra de 
stedord, der bliver brugt og de andre kaldenavne Ɵl Gud, der bliver brugt. 
 

Nu har i måske allerede lagt mærke Ɵl, at jeg undgår at bruge et stedord for Gud, medmindre det 
er i spørgende form, og Ɵl jer ,som vil komme Ɵl mine fremƟdige prædikener, vil i måske også læg-
ge mærke Ɵl, at jeg så vidt muligt vil prøve at undgå at bruge stedord for Gud. For hvis man læser 
skabelsesberetningerne på hebraisk, som er det sprog, det Gamle Testamente hovedsageligt er 
skrevet på, vil man fakƟsk kunne læse noget, der tyder på, at Gud både er mand og kvinde, ikke 
enten eller.   
 

Min kollega og nabopræst i Glumsø Pastorat, AnneƩe Kruhøffer, tog mig med ud at se et 
skyggebillede, som den ophængte korsfæstede Jesus danner i Næsby kirke. Her udpegede hun 

netop, at hvis man kiggede på skyggen, kunne man fakƟsk ikke se, om figuren på korset var mand. 
 
Jane Skjærris 
Sognepræst 
 

GLÆDELIG PINSE 
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Velkommen Ɵl! 
 
Der blev i slutningen af marts aĬoldt generalforsamling på skolen, og i den forbindelse skrev den 
fortsæƩende formand eŌerfølgende ud Ɵl forældregruppen: 
 

"Kære alle  
  
Jeg vil først og fremmest gerne sige tak Ɵl de forældre, som deltog på vores årlige 
generalforsamling.  
Tak fordi I tog jer Ɵd Ɵl at komme og tak for nogle fine perspekƟver, gode input og 
spørgsmål. 
 [...] 
Jeg glæder mig Ɵl endnu et år som formand for bestyrelsen og ser frem Ɵl samarbej-
det i den nye bestyrelse. 
Jeg takker for Ɵlliden og håber, at jeg fortsat kan leve op Ɵl forventningerne.   
 [...] 
Næste møde i bestyrelsen er den 24. april 2024.   
Hold øje med intra og læs vores referater, så I forældre kan se og følge med i det 
arbejde, vi laver i bestyrelsen.  
  
Mange hilsner  
  
Maria Pedersen 
Formand" 
 

Vi ser alle frem Ɵl et nyt år med et forhåbentligt stort forældreengagement.  
 
En begivenhed, hvor vi har kunnet glædes over et rekordstort fremmøde, var den årligt Ɵlbage-
vendende arbejdsdag. Det store fremmøde gjorde, at der kunne forbedres og nyskabes rigƟgt 
mange steder på skolen. F.eks. blev der kørt nyt sand i sandkassen, der kom ny flis under svæve-
banen og på flere gangsƟer, sternbrædder og tagrender blev udskiŌet på ÆblehyƩen, og et helt 
nyt gyngestaƟv blev bygget og støbt fast.  
 
Så blev der bygget et drivhus i vores skolehaver, og flere tagrender blev repareret på hovedbyg-
ningen. I skolegården blev der bygget et nyt redskabsskur, der blev lavet ny kant i træ om klatre-
staƟvet, og der blev bygget og støbt et udendørs bordtennisbord.  
 
Derudover blev der bygget floƩe udendørsbænke af træstammer, for slet ikke at glemme grund-
rengøringen og reparaƟonen af elinstallaƟoner, og at vores konferencelokale blev malet og totalt 
ryddet for at gulvet kan blive skiŌet. Skolens støƩeforening sponsorerede og lavede frokost Ɵl 
alle.  
 
Der skal lyde en stor tak Ɵl alle, som deltog på arbejdsdagen! 
 
De bedste hilsner fra Tybjerg Privatskole og skolebestyrelsen 
 
Tekst: Julie Kronbach-Andersen.  



9 

 

Fotos: Emil Stampe Sørensen, 8.klasse. Billedtekst: redakƟonen 

Stemningsbilleder fra den årlige prakƟske arbejdsdag på skolen 

 
Maskiner er gode Ɵl meget, men  
håndkraŌ er af og Ɵl nødvendigt 

Forfriskningsvognen er meget nødvendig 
 
 Der sæƩes nye gynger op..  

Der blev blandet en masse cement og 
beton, så en blandemaskine er  yderst 
prakƟsk. 
Måske sådan en også kunne bruges Ɵl 
at blande dej Ɵl en hel masse pandeka-
ger? Det ville sikkert være succes på 
sådan en dag! 
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Tybjerglille Bakker 
Tlf. 5764 2018 

 ReparaƟoner 
 Forsikringsskader 
 PrøvestaƟon 
 Test også af nye biler 

 Plæneklippere 
 Rustskader 
 Bilsalg 
 DækskiŌ 

Samarbejdspartnere: 

Fotografen til enhver lejlighed  
 f.eks. portræt/bryllup/konfirmation/familie/erhverv m.m. 

 
 

Mail: phoeym@gmail.com 
www.malmstedtfotografi.dk 
 
 

Tøv ikke med at ringe eller 
skrive for nærmere info:  
Tlf.: 5177 7696 

   

                           
 
Torsdag d. 6. juni 2024 kl. 14:00 er der igen seniorgudstjeneste I Tybjerg. EŌer 
gudstjenesten serveres kaffe og lagkage i Kirkely, hvor der er mulighed for at 
synge nogle sange og salmer samt få  en hyggelig snak sammen.  
 
Der er ingen Ɵlmelding, så bare kom og vær med! 

SENIORGUDSTJENESTE I TYBJERG 
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Forårsmarked i Sandby-Vrangstrup Forsamlingshus 
 

Sandby-Vrangstrup Forsamlingshus, Sandbyvej 60, 4171 Glumsø  
afholder Forårsmarked på parkeringspladsen og indendørs. 

 
Søndag den 26. maj 2024 mellem kl. 10.00 og kl. 15.00 

 
Der er mulighed for at købe kaffe/te, kage og sodavand. 

 
Kom og vær med til at fejre foråret i Sandby! 

Frk. Søndergaard   
Blomster og brugskunst 

              Tirsdag -  Fredag   10-17:30 
              Lørdag -  Søndag   10-15:00 

 
Frk. Søndergaard Tybjergvej 8, 4160 Herlufmagle 

Telefon: 2964 6135  
     Fb: Frk Søndergaard  v/ Britt S. Madsen 
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Nabodag i Aversi Faldskærms Club  

søndag den 9. juni 2024 kl. 11:00  

   
Vi i Aversi Faldskærms Club vil gerne invitere Ɵl den årlige Nabodag. Som nogle af jer nok ved, var 

2023 ikke det bedste år for vores vedkomne. Vi blev ramt af flyvelederstrejken, som resulterede i 

mange dage, vi ikke måƩe flyve. Og de dage, vi måƩe, var vi meget begrænset Ɵl, hvor vi måƩe 

flyve - Ɵl en forståelig irritaƟon for mange af jer. Derudover havde vi desværre også et havari af 

vores nye fly.   

Men vi har før været igennem svære Ɵder i vores historie og er alƟd kommet igen, også takket 

være alle vores naboer.  

Vi er glade for at kunne invitere jer Ɵl en dag med rundflyvninger (10-12 ture). Grillen bliver tændt 

kl. 11:00, hvor vi vil servere saŌige pølser og brød. Der vil naturligvis være kaffe på kanden samt 

kolde øl og sodavand Ɵl at forfriske jer. 

Vi håber at se så mange af jer som muligt på vores årlige nabodag og ser frem Ɵl at styrke vores 

fællesskab i Aversi og omegn.  

  

Vores kalender er som udgangspunkt weekender i ulige uger. Derudover holder vi et pinsestæv-

ne (17. maj).  

Vores Crazy Boogie i uge 32 den (7.-10. August), hvor der vil være øget akƟvitet.  

Med venlig hilsen, 
Aversi Faldskærms Club 
 
Tekst og foto: Aversi Faldskærmsklub 
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          Aversi                               Tybjerg                        Tyvelse                      Sandby                            Vrangstrup 

Sogne”frokost” og opsƟllingsmøde 

Tirsdag den 14. maj 2024 kl. 18.00 
Sandby Forsamlingshus 

 
Menighedsrådet byder på en let servering og lidt at drikke derƟl.  
 
Formanden vil fortælle lidt om, hvad der har rørt sig i pastoratet i det seneste par år, og der 
vil blive mulighed for at hilse på vores nye præst, Jane Skjærris. 
 
Til november er det de nye menighedsråd, der skal varetage pasningen af sogne, kirker, kirke-
gårde og præsteboliger – også her i vores lille pastorat. Vi skal helst have 3 medlemmer fra 
hvert sogn, og jeg håber da, at nogen af de siddende medlemmer har lyst Ɵl at tage en valg-
periode mere. 
 
Jeg ved dog allerede nu, at der vil være ledige pladser, så jeg håber, der er nogen, der har lyst 
Ɵl at deltage i det spændende og konstrukƟve arbejde at sidde i et menighedsråd.  
 
Tilmelding bedes foretaget enten på mail Ɵl inge.broms@privat.dk eller sms på 2481 2287. 
 
Inge Broms 
Formand for menighedsrådet 
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REGLER  FOR  LEJE AF  SOGNEHUSET 
”KIRKELY ” I TYBJERG 

Menighedsrådet har besluƩet, at man kan leje huset, der-
som det er ledigt, Ɵl følgende akƟviteter: folkekirkelige 
som f.eks. begravelseskaffe, recepƟon ifm. vielse eller dåb. 
Desuden Ɵl arrangementer af folkelig art. Der forefindes 
storskærm og fremviser Ɵl filmaŌener. 
Dog henvises Ɵl Tybjerg Forsamlingshus ved flere end 30 
deltagere. I huset er der følgende køkkenfaciliteter: kaffe-
maskiner, elkedel samt service Ɵl 35 deltagere plus opva-
skemaskine  Der kan ikke produceres varm mad i huset. 
 
Ansøgning om leje af lokalerne og udlevering af nøgle 
aŌales med Inge Broms på tlf. 2481 2287  eller e-mail 
inge.broms@privat.dk. Nøglen kan evt. aĬentes hos gra-
veren Eric Klinke eŌer nærmere aŌale på tlf. nr. 2129 
2292.  
 
Lejer er ansvarlig for, at lokalerne afleveres i samme 
stand, som de modtages. Det betyder, at der er ryddet op, 
vasket op og gjort rent. Borde og stole placeres eŌer an-
visningerne. Der sƟlles rengøringsmidler Ɵl rådighed. Evt. 
ituslået porcelæn og beskadiget inventar erstaƩes af leje-
ren. 
Ved leje betales et bidrag Ɵl dækning af de faste omkost-
ninger, der er ved at drive Kirkely.  

Betaling pr. arrangement er kr. 350,- kontant.  
Eller beløbet overføres Ɵl Danske Bank  

konto: 3409-11552935 

Kom og giv en hånd med 
 

                                Lørdag den 1. og søndag den 2. juni 
 

er der arbejdsdage i Sandby-Vrangstrup Forsamlingshus, og vi har brug for alle 
ledige hænder, der vil bidrage med stort eller småt. 
 

                                 Vi starter begge dage med morgenkaffe kl. 9  
                              og sluƩer arbejdsdagen kl. ca. 15. 

  
Man kan være med hele dagen/dagene eller bare kigge forbi længere eller kortere Ɵd, når det 

passer ind i ens øvrige planer for dagene. 
 

Alle bidrag er meget velkomne, og vi glæder os Ɵl at hygge os i fællesskab. 
 
Du Ɵlmelder dig via vores hjemmeside www.sv-forsamingshus.dk senest den 26. maj 2024 
 
På glædeligt gensyn og mange hilsner fra bestyrelsen i Sandby-Vrangstrup Forsamlingshus. 
 

OBS. Der er også mulighed for at give en hånd med Ɵrsdag d. 4. juni fra kl. 9.30  
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Månedens salme maj: DDS 282: Apostlene sad i Jerusalem.  
 

Apostlene sad i Jerusalem 
og bied på Herrens time; 
for øren da brat det ringed dem, 
som tusinde klokker kime. 
 
Det rørte dem alle så underlig, 
det var ikke før oplevet, 
der taltes om dem i Himmerig, 
dér blev deres navne skrevet. 
 
Der taltes om dem, som livets ord 
nu skulle med kraft forkynde, 
om Himmel-glæden ved Herrens bord, 
som skulle på jord begynde. 
 
Da hørtes på Zion der sus og brus, 
det bølgede som et lagen, 
med kraft fra det høje det lave hus 
opfyldtes på pinsedagen. 
 
Da sås der tunger som ild og glød, 
Guds venner de fløj i munden, 
på alle folks tunger Guds ord genlød, 
mangfoldig, men ens i grunden. 
 
Så tændtes på jorden det lys fra Gud, 
der haver som solen strålet, 
hvor levende røster Guds julebud 
forkyndte på modersmålet. 
 
Og har vi til nu på det store ord 
som børnene små kun stammet, 
af Himmelens ild, som kom til jord, 
vi har dog en gnist annammet. 
 
Den gnist den ulmer hos os endnu, 
opblusser og i Guds time, 
så gladelig rinder det os i hu, 
at Himmerigs klokker kime! 

EŌer påskehøjƟden går vi ind i påskeƟden og nærmer 
os en række helligdage, Store Bededag, Kr. Himmel-
fartsdag og dereŌer pinsen. Ordet pinse kommer fra 
det græske ord 'pentekoste', der betyder halvtreds-
indstyvende. Pinsen er oprindeligt en jødisk fest. Den 
kaldes ”ugefesten” og beskrives i blandt andet i 5. 
Mosebog, kapitel 16. Pinsen er en af de tre jødiske 
valfartsfester (de to andre er påsken og løvhyƩefe-
sten). Det betyder at jøder under pinsen valfartede Ɵl 
Jerusalem for at fejre festen ved Templet. I Det Gam-
le Testamente markerer pinsen afslutningen på korn-
høsten. Derfor bliver den jødiske pinse også kaldt 
kornhøsƞesten. 
 
I gammeltestamentlig sammenhæng er pinsen ikke 
forbundet med nogen bestemt begivenhed i jødernes 
historie, men i den senere jødiske tradiƟon bliver den 
kædet sammen med Moses’ modtagelse af De Ti Bud 
og pagtslutningen på Sinaibjerget. 
 
Man fejrede hvedehøsten og pagten mellem Gud og 
det befriede folk. Denne jødiske fest blev senere 
overtaget af den kristne kirke. I apostlenes gerninger 
i Det Nye testamente hører vi om pinseunderet, hvor 
Helligånden kommer over apostlene. I Ɵden omkring 
pinse er flere salmer i salmebogen centrale. De be-
reƩer alle om pinseunderet. 
 
Månedens salme er skrevet af N.F.S. Grundtvig 
 
Organist Flemming Mørk Pedersen. 
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Sankt Hansaften 
Søndag d. 23. juni kl. 18:30 

Inviter naboen, venner og familie med til  
en hyggelig Sankt Hansaften i Tybjerg Forsamlingshus.  

  
  

Som alƟd serverer vi en lækker  
grillbuffet med div. salater og  
efterfølgende kaffe og kage.  

 
Kl. 20:30 går vi i samlet flok Ɵl parken bag Tybjerggaard, 

hvor bålet tændes.  
 
       Pris for denne herlige aŌen  

Voksne: 130,- 
Børn 6 -12 år: 75,- 

0-5 år: GraƟs 
Der kan betales med mobilepay.  

           

GraƟs adgang Ɵl bålpladsen 
 

TILMELDING 
Grundet overgang Ɵl nyt bookingsystem kan I desværre først Ɵlmelde jer 
fra og med d. 1. juni, men læs mere herom i næste måneds blad.  
Er der noget, I er lidt i tvivl om, så giver JeƩe jer gerne nærmere info på 
tlf. 4097 1449. Men som nævnt kan I  først Ɵlmelde jer fra d. 1. juni. 
 

Husk at reservere Sankt AŌen i jeres egen kalender 
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Tømrermester  
Søren Dahl Jensen 
 
Klintemarksvej 2 
Tybjerg 
4160 Herlufmagle 
 
Tlf. 2972 3467 
sdj@klinten2.dk  www.klinten2.dk  
 
Kontakt os med dine ønsker og få et uforpligtende tilbud 
 

Årsskrift 2023 

                                
 
 
 
 
   

 

 
Sandby-Vrangstrup Forsamlingshus, Sandbyvej 60, 4171 Glumsø  

afholder Forårsmarked på parkeringspladsen og indendørs. 
 

Søndag den 26. maj 2024 mellem kl. 10.00 og kl. 15.00 
 

Opsætning sker mellem kl. 09.00 og kl. 10.00 
 
Der er mulighed for at købe kaffe/te, kage og sodavand i Forsamlingshuset. 
 
Stadeplads P-plads (bredde 3 meter x dybde 7 meter)  75,00 kr. 
Stadeplads indendørs inkl. bord (bredde 1 meter x længde 2,40 meter)             100,00 kr. 
Begrænset antal pladser 
 
Tilmelding sker via www.sv-forsamlingshus.dk senest 12. maj 2024 

clipart: vecteezy.com 

Ledige stande til Forårsmarkedet  
ved Sandby-Vrangstrup Forsamlingshus 
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PIXABAY 

                      Referat af ordinær generalforsamling onsdag den 20. marts 2024  

1) Valg af dirigent  
Formanden, Steen Sepstrup, bød de fremmødte velkommen til generalforsamlingen 2023 
og  foreslog Ole Svejstrup som dirigent.  
Som sin første gerning konstaterede dirigenten generalforsamlingen lovligt indvarslet 
i  henhold til vedtægterne.  

2) Valg af referent  
Dirigenten foreslog Mie Caspersen som referent.   

       3) Bestyrelsens beretning for foreningens virksomhed i det forløbne år Dirigenten gav or-        
det til formanden, Steen Sepstrup, der fremlagde bestyrelsens beretning,  som bringes her i ure-  
digeret version:  

”Året 2023’s praktiske del omkring og i huset, bød på en del aktivitet idet det endelig  lyk-
kedes os at få sat gang i maling af facader og gavle efter en grundig mur-renovering  flot 
sponseret af Tybjerggård ved Susanne og Bent Jeppesen som beredvilligt i sommeren  2022 
havde stillet arbejdskraft til rådighed i form af et lille ivrigt arbejdende murerteam  bestå-
ende af mand og hustru fra Rumænien som under ledelse af Steen Christensen  arbejdede 
sig flittigt igennem de mange revner og huller med hammer, mejsel, murerske,  mørtel og 
pudsebræt; det var sommer, og det var til tider meget varmt, hvilket dog ikke  anfægtede de 
flittige folk voldsomt.  

Forinden dette arbejde havde husets egne medlemmer, i alle aldre fra børn til  pensioni-
ster, på fælles arbejdsdage banket og skrabet de mange forskellige lag gammel  maling og 
løs puds af murværket som alle sikkert vil kunne huske, var meget medtaget og  så aldeles 
grimt ud.  

Den 25. april startede vores eget ”Team Handyfolk” fra Tybjerghus med projekt “maling 
af  facade og gavle”. Der blev opstillet stillads velvilligt udlånt af formanden, og lange sti-
ger  blev taget i brug, så vi kunne komme til tops på gavlen ind mod Unnurs have. Arbej-
det  bestod af  først at grundlime væggene som også kaldes at forankringsgrunde, dernæst 
at  påføre to gange Skalcem for helt at dække overfladen så den kunne blive smuk hvid.  Sam-
tidig fik vi også fjernet de to gavlvinduer, som havde set deres bedste tid og i stedet  monteret 
sortmalede træfiberplader i hullerne, dog som en midlertidig foranstaltning indtil  vi på et 
tidspunkt finder økonomi til indkøb af nye vinduer. Gruppen havde nogle sjove og  lidt ivrige 
diskussioner om farvevalg, nogle farver kan man endnu se hvis man kigger  på væggen ind 
mod køkkenet på bagsiden af huset. Vi enedes dog om at male huset hvidt i  første omgang, så 
må vi se, om det ændrer sig. Der er jo visse ideer, men vi syntes dog  samtidig, at hvid egent-
lig er smukt og endda giver et lidt majestætisk udtryk for “den gamle  dame på bjerget”. 
 

Vi havde nok håbet på at have kunnet nå at få malet facaden ud mod P-pladsen ligele-
des,  men må også konstatere, at da det jo er frivillig arbejdskraft, der udgør ”Team Handy-
folk”,  som jo også har privatliv at passe, samt at teamet formedelst består af folk i den mod-
ne  ende af livet, og ligeledes, at vejret heller ikke var helt med os, når der var afsat tid. Så 
blev det ikke i 2023, vi nåede det, men forventer at 2024 vil bringe fornyet energi til fuldfø-
relse af, at få ”den gamle dame”, som vi ynder at kalde huset i omtale, givet den kosmetiske 
overhaling, hun fortjener.  

Her også en stor tak til Team Handyfolk - jeres hjælp er uvurderlig.  
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I maj måned fik vi opsat nye tagrender på facaden ud mod Smedebakken, og det 
var  virkelig noget der gavnede, eftersom de gamle tagrender var tærede med huller 
til følge, så vand kunne løbe ned af væggene, og rendejern tilmed var rustne og møre. Og 
man må nok  sige, at det var noget der pyntede ligeledes.  

Vi har i årets løb, 2023, haft flere fælles arbejdsdage hvor der er mødt dejligt mange  fri-
villige medlemmer op for at give den en fælles skalle med dette og hint. Blandt andet  kan 
nævnes, at der er blevet klippet buskads og trimmet træer, fjernet affald i- og rundt 
om  huset, ryddet ud i garage/skure, lagerrum, kælder og kørt adskillige trailerlæs fyldt 
til  bristepunktet på genbrugspladsen.  

Disse fælles arbejdsdage har vi nu omdøbt til Samlingsdage, og vi bestræber os på at afhol-
de  disse dage hver anden måned, hvor alle med tid og lyst mødes og tager fat på de opgaver, 
der  måtte være tiltrængte; det være sig både inden- og udenoms hus. Samlingsdagene 
er  planlagt til at vare 2 timer hvorefter der serveres en kop kaffe med et stykke franskbrød 
med pålæg og evt. lidt lækkert hjemmebag.  Det er også her, at vi evaluerer slagets gang og 
udveksler ideer. Tak til alle jer der er  mødt op og har deltaget i denne aktivitet  

AKTIVITETSRUMMET  

Aktivitetsrummet, er ikke kommet helt op at køre som tankerne ellers var tænkt, som 
et  bruger-rum der kan benyttes af byens borgere og ikke mindst unge mennesker, som 
kan  slå deres folder i et hyggeligt fællesskab med andre brugere, og hvor man som med-
lem   
med en kode til døren kan logge sig ind i rummet og benytte sig af faciliteterne.  Indrøm-
met, vi har ikke fået ordentligt styr på denne løsning endnu, selvom der på et  tidspunkt 
var inviteret til åbent hus som ikke gav den tilslutning vi havde håbet på, men  det skal da 
helt sikkert forsøges igen.  

Jeg vil dog lige nævne, at lejere er meget begejstret for den mulighed, der ligger i rum-
mets  anvendelsesmuligheder.  

Vores fodboldbord har ved flere lejligheder været brugt lidt hårdhændet, hvilket det jo  bur-
de kunne tåle, da det er et action-spillebord, og hvor ivrigheden let tager overhånd, men de 
problemer, der derved er opstået, har Henry på blændende vis taget sig af og forbedret bor-
det, så det er bedre end det, fabrikken har designet. Tak for det, Henry. Og tak ligeledes 
til,  Ole Svejstrup, der sidst, hvor en defekt var opstået, måtte i aktion for at lodde nogle 
printplader,  hvor noget elektronik havde revet sig løs. Tak for det, Ole.  

Ydermere er der endnu et par mangler, som vi forventer at få styr på inden længe. Det rø-
rer  sig om blandt andet billardrummet, som mangler at få opsat lydisolerende loftbeklædning 
og  monteret strømskinner med spots. Strømskinner, lamper over billardbordet og  lyddæmp-
ning og lim er indkøbt. Billardbordet, som var længe savnet, var vi så heldige at erhverve fra 
en mand i Næstved, som gerne ville give det bort, hvis vi selv sørgede for  afhentning, hvilket 
skete med hjælp fra vores altid velvillige ven Michael Jørgensen, og tak  for det, Michael og 
tak til jer andre, der hjalp til med at få det hjem og installeret vasket og  pudset.  

Jeg ved, at der er en del af jer, der ved en indsamling har givet en donation, og disse mid-
ler  vil blive brugt til at købe kegle-baller og billardkøer og til at gøre rummet til det, som det 
er  tiltænkt. Vi undskylder, og det sagt med stort, at vi ikke har været informative nok over 
for  jer donationsgivere, så I kunne have fået indblik i, hvad jeres donation er tiltænkt 
brugt  til.  

                                                                                                                   Fortsættes næste side 
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Vi har i vores iver for at gøre omgivelserne omkring aktivitetsrummet mere bruger-
venlige,  indkøbt nogle ”nye” brugte køkkenelementer, som vi var så heldige at kunne er-
hverve fra  en bolig i Næstved, hvor man skulle bygge om. Dette køkken er tiltænkt opsat der, 
hvor det  gamle og meget nedslidte inventar i mellemgangen ud til lageret er placeret. Det-
te  arbejde er igangsat, selvom der er et stykke vej endnu. Til køkkenet var medfølgende 
en  næsten ny opvaskemaskine, en ovn hvor der endnu er garanti, kogeø, emhætte, og 
en  meget smuk køkkenbordsplade i granit. Hvor meget der opsættes, vil blive besluttet i 
takt  med opsætningen, men det at kunne lave kaffe, te eller hvad det nu måtte være, vil være 
et  ekstra gode for fremtidige brugere af aktivitetsrummet.  

Vi håber også på at kunne få opsat nogle persienner, foldegardiner eller noget i den 
stil  således, at man kan dække af for den blændende sol, som indimellem kan genere, samt 
også  delvist at kunne mørklægge i forbindelse med lyssætning ved musikarrangementer 
og  ligeledes dæmme op for generende lysindfald, når den store Tv-skærm er i brug, etc. etc.  

Der vil ved disse projekter, ligesom ved en del andet arbejde blive brug for Team  Handy-
folk. Team Handyfolk er ikke en lukket gruppe, men er en ”interesse for huset gruppe”, 
der frivilligt møder op og giver den hjælp, den enkelte magter. Der er altid plads  til flere 
hænder, hvad enten man kan det ene eller andet, alle er yderst velkomne.  

En kæmpestor tak til hele Team Handyfolk for jeres indsats i tiden som er gået.  

Inde i huset har vi i perioden 23/24 også fået lavet nogle virkelig tiltrængte fornyelser 
i  form af, at vi til køkkenet har fået købt og installeret et nyt gaskomfur med indbygget 
stor  el-ovn; dette indkøb er givet som donation fra Trelleborg Fonden, som ud over komfu-
ret også har givet os midler til indkøb af tre store markedsparasoller, som vi håber på at få  
megen glæde af når vi igen kan sidde ude i den danske varme sommer og nyde det go-
de  vejr. Mange tak til Trelleborg Fonden for deres støtte.  

Vi har også ved en donation fra Lions Suså, fået installeret en moderne intelligent  vand-
varmer som afløser for de to meget strømslugende gamle vandvarmere vi havde. Den  nye 
vandvarmer kan nu alene dække hele husets behov, endda til billigere penge end før.  Man-
ge tak til Lions Suså for deres støtte.  

Fra Næstved Kommunes Forsamlingshuspulje ansøgte vi om tilskud til køb af to nye  dørparti-
er, hvilket til vores glæde blev bevilget. Disse dørpartier er indkøbt og står på  lageret klar til 
at blive monteret. Det ene dørparti, der skal udskiftes, er døren fra køkkenet  ud til baghuset, 
den er så tiltrængt en fornyelse og anslås at være mere end 40 år gammel, så  den faktisk er 
mere åben end lukket, altså selvom den skulle være lukket. Den anden dør  tiltænkes isat i ud-
gangen til lageret og skal erstatte den store rulleport. Ved alene at få  skiftet disse døre ud, 
anslås det at kunne spare rigtig mange energikroner, der jo  efterhånden er en betydelig om-
kostning. Også her skal lyde en stor Tak til Næstved Kommune for støtten.  

 

Vi havde egentlig via Forsamlingshuspuljen ligeledes ansøgt om tilskud til køb af en ny  var-
mepumpe til cafeen, en bevilling vi ikke, fik da puljen var opbrugt. Den gamle  varmepumpe 
var helt og aldeles nedslidt og forbrugte mere strøm for at varme op, end den  leverede, så en 
rigtig dårlig energiløsning. Bestyrelsen havde i den mellemliggende  periode truet beslutning 
om, at vi så selv måtte finansiere indkøbet af en ny, hvilket der var  bred enighed om. Vi hav-
de dog tidligere fået et tilbud på udskiftning, som vi dog kviede os  lidt ved prismæssigt.  
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Men, så ville skæbnen, at den varmepumpe der leverede varme ind til aktivitetsrummet,  pludse-
lig og uden varsel holdt op med at fungere, det var lige omkring juletid, og så var   
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situationen pludselig en helt anden, for nu havde vi en varmepumpe ude af drift og 
en  anden varmepumpe, jeg godt kan sige, kørte på pumperne, og når som helst 
ville kunne gå  i strejke.  

Nu var gode råd dyre, men ved at tage kontakt til vores energi servicepartner, og un-
der  nogle gode forhandlinger os imellem, er det lykkedes for os hos partneren at få købt 
to  nye up to date varmepumper til næsten samme pris som vi før havde fået tilbud om for 
én  enhed. Begge pumper er nu, som det ses, opsat og virker upåklageligt og nu endda sty-
ret  med wi-fi således, at man også eksternt kan kontrollere temperaturer, aflæse og sty-
re  driften til nøjagtighed.  

UDLEJNING  

Ud over et energimæssigt aspekt, er det også bydende nødvendigt at vores hus fungerer  opti-
malt set i lyset af, at vi udlejer huset i et stigende omfang og hvilket har overgået vores  bedste 
forventninger. Det går forrygende, og ud over de udlejninger, der allerede er løbet af  
stablen de første tre måneder i år, så er der for indeværende booket 14 kommen-
de  udlejninger.  

Som udlejningsansvarlig kræves der en stor bevågenhed og en ikke helt lille indsats, der  er 
blandt andet kalender ajourføring, udlejningsliste der skal opdateres jævnligt, der skal  be-
svares mails, og ofte er det over flere gange da der kan være flere spørgsmål omkring  leje-
målet samt udfyldning af kontrakter. Endvidere er der fremvisning af lokalerne, og der  skal 
instrueres i brugen af diverse udstyr, Ovne, komfur, opvaskemaskine, remedier til  rengø-
ring, hvilke type borde ønsker lejerne, og herunder at hjælpe med erfaringsforslag på for-
skellige opstillings-muligheder, og endelig, når lejemålet oprinder, efterse at  lokalerne er 
ryddelige, rene og præsentable samt udlevering af nøglebrikker. Efterfølgende når lejemålet 
er ophørt at efterse om alt er i orden, og der er  ryddet op alt efter hvilken aftale der nu fore-
ligger huset og lejer imellem.  

Det er her, at mine tanker går hen imod, at det vil være ønskeligt, om vi kunne oprette  et 
udlejningsudvalg, bestående af flere personer, en lille enhed som kunne tage vare på 
de  opgaver, der er omtalt og forbundet med at leje huset ud. En udlejning, som vi er glade 
for  og som vi absolut ikke kan undvære, da den er en medskabende faktor til det økonomi-
ske  grundlag, der skal være for at opretholde husets eksistens.  

Denne udlejning står ikke alene, vi har også forskellige arrangementer i årets løb, der  ak-
kumulerer lidt kroner til kassen. Vi har blandt andet, nogle fortræffelige  spisearrangemen-
ter, som ud over at være et godt socialt og hyggeligt samlingspunkt for  godtfolk fra lokal-
området og sågar folk udefra som besøger os, også er vildt populære og  hvor pladserne er 
eftertragtede. Og lad mig i den forbindelse nævne Jensens Madcirkus.  

Jensens Madcirkus som den sidste fredag hver måned, måned efter måned har slå-
et  teltet op og frembragt en forestilling af format til stor glæde og tilfredshed 
hos  gæsterne, og ved Inge og Ole Jensens utrættelige indsats også har været med til 

at  hælde mønter i sparegrisen.  
 

En kæmpe tak til jer, Inge og Ole, og til jeres uundværlige hjælpere, matroserne, tak til jer.  

Og i øvrigt tak til alle der har bidraget med en indsats ved andre afholdte  angementer i huset. 
I er alle uundværlige. Tak.  

 

                                                                                                                     Fortsættes næste side 
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LANDSBYFORENINGEN  

Landsbyforeningen er jo som bekendt blevet nedlagt, og det har betydet at Tybjerghus 
har  overtaget driften/forpligtelsen til at holde legepladsen , som jo er blevet anlagt/opført 
via  landsbyforeningen. Dette har medført at der her også skal bruges ressourcer både  økono-
misk og ved hjælp af frivillig arbejdskraft til at vedligeholde pladsen.  

Det er en ekstra byrde, som vi ikke lige har fundet en løsning på hvordan vi løser, men er 
stærkt  opmærksomme på, også her henledes vores tanker på om ikke det vil være muligt at 
oprette  en gruppe af personer som kan varetage denne opgave. Her tænkes ikke mindst på 
en brugergruppe inkluderende de forældre og bedsteforældre for den sags skyld, hvis børn 
har  så stor glæde af legepladsen og om ikke disse kunne have en interesse i at få pladsen til 
at  fungere optimalt. Det er også en af de tiltag der skal varetages i den kommende bestyrelses 
samling.  

Det skal nævnes at Lokalrådet har givet tilsagn om en mulig økonomisk håndsrækning til 
vedligeholdelsesarbejdet således at husets økonomi ikke alene skal belastes af denne  akti-
vitet. Vi vil også søge muligheder for om ikke der kan findes midler via kommune og  an-
dre støttegivende organisationer.  

UDENOMSAREALER 

Vi vil rigtig gerne have gjort noget ved det areal, der ligger bag det gamle gule hus bag 
ved  vores hovedbygning; her kan vi forestille os, at der kunne blive opsat nogle bænke og bor-
de  dels til brug for hyggelige stunder i det lune sommervejr i cafe regi med grillen tændt 
og  lidt kolde læskedrikke, og dels til forældre der kunne sidde og evt. nyde en kop kaffe, 
en  madpakke og se til imens, at ungerne boltrer sig på legepladsen.  

Og når jeg nu refererer til det gamle gule hus, så er det jo synligt for alle, at huset er i en  så 
elendig forfatning, at vi vurderer om det er helt eller delvist nedrivningsværdigt, måske  kan 
vi genbruge/ombygge den del af huset, som kan reddes, der kunne blive nogle gode  overdæk-
kede rum dels til opbevaring og dels til, at man måske kunne stå og grille, hvis  vejret, som 
det tit sker i Danmark, kunne finde på at drille.  

I den forbindelse har vi også set på muligheden for om vi kan forbinde hovedhusets  baggård 
med det gule hus, eller resterne af det, således, at vi med gennemgående spær og  en gennem-
sigtig let overdækning, i det lune vejr, kunne være i læ for eventuelle tunge  dugdråber, der 
måtte falde.  

Disse planer skal naturligvis også understøttes af diverse ansøgninger hos fonde, 
der  støtter sådanne tiltag.  

I den forbindelse skal nævnes, at vi på nuværende har, men også kommer til at ny-
udnævne  nogle personer i den nye bestyrelse, som sammensættes efter denne Generalforsam-
ling; vi  kan kalde det et fundraiserteam, som vil kunne varetage at bruge tiden på at blad-
re  forskellige fundatser igennem og undersøge betingelserne for at finde lige netop dem, 
der  støtter vores formål. Her har vi i forvejen en fondsportal med hundreder af fonde, man 
kan  lede i, det er Næstved Kommune, der betaler for adgang til denne portal.  
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HJEMMESIDE OG WEBMASTER  

I år har jeg truet en aftale med en person, der gerne vil passe og ny-tilvirke vo-
res  hjemmeside, som i sandhed trænger til en kærlig hånd. Indtil nu er det undertegnede, 
der  har haft fornøjelsen, men tidspres ved andre opgaver har gjort, at der ikke har været 
tid  nok til at kunne dygtiggøre mig til rigtigt at dyrke en webmasterrolle og udfor-
me  hjemmesiden i et mere moderne flow. Det håber jeg, at der fremover vil komme styr på 
også sådan, at vi kan få implementeret vores huskalender således at folk, der klikker ind 
på  siden, kan få information om kommende arrangementer og ligeledes se, hvornår huset 
er  udlejet og dermed er optaget; det vil også kunne lette udlejer- rollen set i forhold til 
telefonsamtaler og mails gående på, om huset er ledigt den og den dag. Det skal man  kun-
ne se i huskalenderen på hjemmesiden. Og så alt det andet der kan være på en  hjemme-
side. Input og ideer modtages gerne.  

Farvel og TAK  

Vi har ved det punkt, som vi skal igennem senere, nemlig valg til bestyrelsen, også nogle 
vi  skal sige farvel til, da disse har valgt at forlade bestyrelsen og ikke længere opstiller, og 
en  enkelt, som går i utide, hvilket betyder, at her indtræder suppleant i bestyrelsen.  

Vi skal først og fremmest sige en kæmpe stor tak til Jes P. for hans utrættelige og seriø-
se  arbejde med at holde økonomien i stramme tøjler og sørge for, at regnskabet altid 
har  været i orden; det har været en fornøjelse at sidde i bestyrelse med dig, Jes og altid at 
have  kunnet trække på dig, når der var oplysninger, man lige stod og skulle bruge. Selv 
i  arbejdstiden har jeg kunnet sende en SMS til dig, og inden længe ville der være svar el-
ler  sågar en opringning retur. På egne og på foreningens vegne: Tak Jes for din indsats.  

Endnu en af dem, der er på valg, ønsker at forlade bestyrelsen efter tro tjeneste .Det er 
dig,  Inge, bedre kendt som Fru Jensen. Det har været en fornøjelse at sidde i bestyrelse sam-
men  med dig, selvom du flere gange har bedyret at du ikke havde så meget forstand på  besty-
relsesarbejde og måske var dum som 40 æg (Inges eget udtryk,) så har du givet mange  gode 
input, og mange drøftelser og beslutninger, som vi sammen har taget, har været uden  så man-
ge dikkedarer, for som du siger, at når toget kører, så kører det, og gerne inden fløjten  har 
lydt, for så sker der noget. Se, det er netop den slags personligheder som dig, der også er  brug 
for i en bestyrelse, mangfoldigheden er jo netop det, der også kendetegner det  omkringliggen-
de samfund. Og ja ja, ro på, jeg ved godt, at du ikke forlader os i huset og  fortsat vil være den 
praktiske gris, som du altid har været, en gang praktiske gris, altid  praktiske gris, og jeg vil 
glæde mig over stadig at høre din muntre grynten, når du bevæger  dig rundt i huset. Inge Lyk-
kemark Jensen, Tusind tak for din indsats.  

Maria Alvandi Petersen, som sidder på et bestyrelsesmandat for en to-årig periode, har i 
sit  første år af denne valgperiode valgt at trække sig ud af bestyrelsen. Maria har gjort 
det  godt, mens hun var inde, men personlige forhold, arbejdsmæssige som private og det, 
at  Maria er under uddannelse, har gjort, at det var nu hun skulle stoppe for at prioritere 
til  anden side. Vi forstår fuldt ud Marias beslutning og ønsker hende held og lykke frem-
over.  Tak Maria for den tid du var med.  

VISIONER  

Nu vil jeg gerne henlede vores tanker på, hvor stor en betydning og vigtighed det er med  frivil-
lige hænder, for uden disse og uden jeres frivillige indsats og vilje til at ville ofre noget  
af jeres dyrebare tid, ville der ikke være noget Tybjerghus; et hus som vi jo alle har glæ-
de  og gavn af, ikke mindst som et aktiv for byens struktur og en by hvor man kan få lyst til 
at  bo. 

                                         Fortsættes næste side  
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Et fælleshus som vi i bestyrelsen i den kommende samling skal have et stort fokus 
på  for at få endnu flere af byens borgere til at få øjnene op for og få lyst til at være med i 
et  lokalt forankret fællesskab, til glæde for alle og ikke mindst vores børn, unge og ældre, 
ja  os alle i byen, som skal kunne opleve, at vi bor i et godt og trygt fællesskab. En by, 
hvor  sammenhold er nøgleordet, en by, hvor folk i alle aldre kan færdes trygt uanset tids-
punkt  på døgnet, en by, hvor vi har mere kendskab til hinanden, respekterer hinanden og 
ikke  mindst tager hensyn til hinanden.  

Alt dette kan et hus, et socialt samlingspunkt som vores fælleshus være med til at højne, 
for  det er her, mennesker kan mødes, og fællesskab og venskab kan opstå, ideer og tanker 
kan  drøftes i venskabelig ånd, på kryds og tværs af forskellige politiske skel og kulturel-
le  baggrunde.  

Der er brug for alle, jo flere hænder, jo stærkere kæde. Det er håbet for fremtiden og for  ek-
sistensen af Tybjerghus. Det er en dejlig drøm, som vi alle kommer til at hjælpes ad med  at 
udleve, hvis vi skal bevare dette håb for fremtidens Tybjerghus  

Der er en Dr. Martin Luther King, der hvisker mig i øret.  

I have a Dream  

Og med disse ord vil jeg slutte formandens og bestyrelsens beretning.  

TAK”  

Således formandens beretning for året 2022-2023.  

Der var ingen spørgsmål til beretningen 

Beretningen godkendt 

4) Godkendelse af regnskab for perioden 1.10.2022-30.9.2023  
Kassereren, Jes Petersen, fremlagde herefter det reviderede regnskab til godkendelse 
og  gennemgik regnskabet (årsrapporten) punktvis.   
 
Kassereren fremhævede, at der er god  gang i udlejningen, hvor det ses i regnskabet, 
at  lejeindtægterne er steget. Dog har der ikke været sponsorindtægter, og indtægterne 
fra  arrangementer i årets løb er betydeligt lavere end sidste år. Kontingenterne er steget 
en  smule, mens året tilskud desværre også er væsentligt lavere end sidste år, hvilket giver 
en  samlet indtægt på kr. 161,188.   
 
Omkostningerne for regnskabsåret 2022-2023 er dog betydeligt lavere end sidste 
års  omkostninger. Det bemærkes, at der, efter omkostningerne på kr. 163.177, er et under-
skud  på kr. -1.989. Der afskrives årligt på ejendommen (20 års afskrivning), hvilket giver en  
afskrivning på kr. 25.103. Og finansieringsomkostningerne for året har været på kr. 
28.  Derved ender årets resultat med et underskud på kr. -27.092.  
Kassereren opfordrer den nye bestyrelse til at gøre noget ved sponsoraterne og tilskuddene 
for at højne indtægterne, der helst skal kunne dække omkostningerne.  
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5) Fremlæggelse af forslag til årsbudget og til årskontingent  
Kassereren fremlagde herefter budget 2022-2023 for generalforsamlingen til godkendelse med 
oplysninger om, at kontingentet vil være uændret. Her lagde kassereren igen vægt på, at  der bør 
ske forhøjelse af indtægterne, idet en uændret indtægt vil give et underskud og føre  til en tæring 
på egenkapitalen.  

Der blev stillet følgende spørgsmål:  
A) Ville man kunne øge medlemsskaren ved at kræve medlemskab, når huset benyt-
tes?  Svar: Når huset udlejes, så skal man være medlem, som der står i lejekontrak-
ten.  B) Er der andre tiltag, der kan gøres?  

Kassereren fremlægger passiver og aktiver, hvor aktiverne for huset består af ejen-
dommen  på kr. 1.198.396, nogle handelsvarer på kr. 4.215 og en likvidbeholdning 
på kr. 103.293.  Hvilket giver aktiver i alt på kr. 1.205.905. Passiverne for huset 
består af egenkapitalen på  kr. 100.277, hvoraf kr. 90.000 er indskudskapital og det overførte 
resultat på kr. 10.277,  som er blevet årets underskud på kr. 27.092 lavere. Yderligere består 
passiverne af det  afdragsfrie lån til Næstved Kommune på kr. 1.000.000 og kortfristede 
gældsforpligtelser på  kr. 205.627, som består af leverandørgæld, skyldig moms, periodeaf-
grænsede tilskud og  depositum. I alt er passiverne på kr. 1.305.904, hvilket giver en afstemt 
balance.  

Der var et enkelt spørgsmål til årets fremlagte regnskab: Hvorfor er der ingen sponsora-
ter?  Der blev svaret med, at der ikke har været ansøgt nogle sponsorater for regnskabsperio-
den.  

Regnskabet for 2022-2023 godkendt.  
 

Svar: Det er et godt spørgsmål, som før er blevet drøftet. Steen Sepstrup svarer, at han  har haft 
mange forskellige tanker om dette. Man kunne hæve kontingentet, så  medlemmerne i højere 
grad føler ejerskab for huset. Men da aktivitetsrummet ikke er  blevet færdiggjort, vil det være 
svært at forhøje kontingentet for nuværende.  

6) Indkomne forslag  
Bestyrelsen har ikke modtaget indkomne forslag.  
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7) Valg af bestyrelsesmedlemmer  
På valg til bestyrelsen var følgende:  
Steen Sepstrup, som ønskede genvalg. 
 
Jes Petersen og Inge Jensen, som ikke ønskede genvalg, udtrådte.  
Suppleant, Ole Larsen, er desuden indtrådt som bestyrelsesmedlem i stedet for Ma-
ria  Pedersen, der er udtrådt af bestyrelsen.  

Dirigenten meddelte, at bestyrelsen havde stillet til forslag, at Gitte Jørgensen og Angeli-
ca  Froulund (som begge frivilligt havde meldt sig som kandidater til bestyrelsen) skul-
le  opstille til valget.  
Dirigenten spurgte generalforsamlingen, om der skulle være andre mulige kandidater 
til  bestyrelsen. Dette var ikke tilfældet.  
Derved blev der foretaget nyvalg af Gitte Jørgensen og Angelika Froulund. Således 
er  bestyrelsen nu fuldtallig.  

8) Valg af bestyrelsessuppleanter  
Dirigenten forespurgte generalforsamlingen, om der var nogle mulige kandidater til rollen  som 
suppleant.   
Lene Petersen og Tom Høst blev valgt til suppleanter til bestyrelsen.  

 

9) Eventuelt  
Under ”eventuelt” blev der nævnt følgende:  
Johnny Sørvin roste Steen Sepstrup for en meget flot beretning.  
Rene Mørk nævnte, at deltagere i caféarrangementer og Jensens Madcirkus bør væ-
re  medlemmer eller meldes ind ved deltagelse i arrangementer, hvilket ville give fle-
re  kontingentindtægter til huset. Steen Sepstrup svarede, at det er noget, som skal tages op 
i  bestyrelsen.  
Kasper Nielsen informerede om, at han via sit arbejde, kan være behjælpelig med tilbud 
på  materialer til husets mange projekter.  

Ingen yderligere drøftelser til punktet, hvorefter dirigenten takkede for god ro og orden 
og  erklærede generalforsamlingen 2024 for afsluttet.  

 

Slutteligt opfordrede formanden generalforsamlingen at huske på, at det er medlemmer-
ne,  der skal være med til at danne huset.  

Som afslutning på en hyggelig generalforsamling kunne de fremmødte efterfølgende nyde 
et  lækkert let måltid, som blev kreeret af Hr. og Fru Jensen og medhjælp. Der skal lyde en 
stor  tak for hjælpen.  

Fortsat fra side 25 

Dirigent                   Referent  
Ole Svejstrup          Mie Caspersen 
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MARKEDSPLADSEN 
  
Markedspladsen er en køb/
salg/bytte-rubrik for private. 
Her kan I indrykke en lille an-
nonce, dersom I søger noget, 
I vil af med, bytte med, ja 
næsten hvad som helst. Dog 
må levende dyr ikke bortgives! 
 
 
Det er ganske gratis!! Ring el-
ler skriv til redaktionen.  
Tlf. 2577 8129 - mail 
mail sb.redaktion@gmail.com 

I denne spalte vil der vises f.eks. vigƟge æn-
dringer i arrangementer. 
Der kan også i sidste øjeblik, før bladet tryk-
kes, komme nye oplysninger, som er aktuelle 
for den pågældende måned, og som vil være 
uaktuelt at bringe i næste måneds blad.  
Men mulighederne er mange, og har læser-
ne/annoncørerne en pludselig ændring Ɵl 
arrangementer, er I velkomne Ɵl at kontakte 
redakƟonen på tlf. 2577 8129. 
DeƩe er en graƟs service, men selvfølgelig 
kan der ikke her bringes længere indlæg  el-
ler nye hele annoncer. Kun korte meddelel-
ser/reƩelser 
Kender I www.glumsø netavis? En meget 
informaƟv orientering om aktuelle begiven-
heder - og så er Sognebladet i farver med i 
sin helhed! 

Servicespalten 
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Der tages forbehold for trykfejl og ændringer i arrangementerne. 
For nærmere info vedr. arrangementerne henvises Ɵl side 2, 

hvor man kan finde de respekƟve foreninger. 

OPSLAGSTAVLEN 
Se opslagsskabet uden for Caféen om arrangementer.  

Tilmeld dig maillisten tybjerghus@gmail.com og få direkte besked om Ɵlbud.   
Besøg tybjerghus.dk  Vi er også på Face Book. 

Se i øvrigt kirkens akƟvitetskalender på side 6 

        
 
 
MAJ 
Tor.     2. Kreativ Café (sæsonafslutning)     KL. 19:00 Tybjerghus Café 
Tir.     14. Sognefrokost og opstillingsmøde i forbindelse med 
   det forestående menighedsrådsvalg i sept. Se s. 13   Kl. 18:00 Sandby-Vrang.Fors.Hus 
Tor. 16. Glumsø og Omegns Lokalråd. Bestyrelsesmøde  Kl. 18:30 Glumsø Medborgerhus 
Søn.   26. Forårsmarked i Sandby. Se s. 17.     Kl. 10:00 Sandby-Vrang.Fors.Hus 
Fre.    31. Jensens Madcirkus kommer til byen.    Kl. 18:30 Tybjerghus Café 
 
 
JUNI 
Lør.      1 og søn. 2. ”Kom og giv en hånd med.” Se s. 14   Kl. 09:00 Sandby-Vrang.Fors.Hus 
Tir.      4. ”Kom og giv en hånd med” Se s. 14    Kl. 09:30 Sandby-Vrang.Fors.Hus
  
Søn.     9. Nabodag i Aversi Faldskærmsklub. Se s. 12.    Kl. 11:00 Tornelundsvej 8 
Tor.   20. Glumsø og Omegns Lokalråd. Bestyrelsesmøde  Kl. 18:30 Glumsø Medborgerhus 
Søn.  23. Sankt Hansaften i Tybjerg. Se s. 16.    Kl. 18:30 Tybjerg Forsamlingshus 
 
 
 
 
      
     Til pinse når skoven blir rigƟg grøn,  
     så skal vi derud hver en gårdmandssøn.  
     Og så er det skikken nu her Ɵl lands  
     at svinge de piger i lysƟg dans  
     Trala-la... 


